

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱
Early Childhood Care 嬰幼兒保育

當期課號	6379	Course Number	6379
授課教師	高麗鈞	Instructor	KAO,LI CHUNG
中文課名	嬰幼兒保育	Course Name	Early Childhood Care
開課單位	幼兒保育系(二進)三B	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	瞭解從產前的保健至新生兒、嬰兒、幼兒各階段之身心發展、衛生保健及護理，以培養學生熟悉對嬰幼兒照護之相關知識與技能。	Objectives	The course is aimed to help student gain knowledge about prenatal care and development, health and hygiene, and care of newborn babies, infants, and young children. The course will enhance students' knowledge and skills in early childhood education and care.
教材	1.課程的方式將採用:理論的解說、實例/個案說明、分組討論 2.同學展演及書面報告。 3.技術演練	Teaching Materials	1.lecture and discussion 2.Group presentation 3.skill training of baby care
成績評量方式		Grading	
教師網頁	-		
教學內容	1.介紹嬰幼兒保育的意義.目的.原則及保育員的角色 2.探討產前的保健 3.新生兒及嬰兒期的狀態與保育技術 4.嬰幼期疾病的預防及護理原則	Syllabus	Introduce the meaning, purpose, goal, attitude and practice of early childhood care.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。